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[Formanden.] 

3) Tredie behandling af: 

Forslag til lov om forlængelse af og æn- 
dringer i lov om bortsalg af visse brugte 
personmotorkøretøjer. 

Mødet hævet kl. 1732. 

25. møde.  

Torsdag den 24. november kl. 10. 

Formanden: I skrivelse af gårs dato med- 
deler justitsministeren, at han ønsker her i 
tinget skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov for Færøerne om pantsæt- 
ning af fangst i årene 1956-59. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Jeg 
har herved den ære for det høje folketing 
at fremsætte forslag til lov for Færøerne om 
pantsætning ,af fangst i årene 1956-1959. 

Loven giver de færøske fiskere hjemmel 
til at stifte underpant i fangsten for lån, 
der ydes. til udrustning og drift af fiskerfar- 
tøjer, og den svarer til tidligere love for 
hvert af årene 1952-55 og for årene forud 
for krigen. 

I overensstemmelse med et ønske, der 
fremkom under, behandlingen i folketinget 
af den i 1954 vedtagne tilsvarende lov, fore- 
slås der en længere gyldighedsperiode, nemlig 
4 år. 

Idet jeg tillader mig at henvise til de be- 
mærkninger, der lédsager lovforslaget, skal 
jeg anbefale dette til hurtig og velvillig be- 
handling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 4 medlemmer til det i beværter- 
lovens § 21 omhandlede overbevillingsnævn. 

(Jfr. tidenden sp. 982). 

Valgt blev: fhv. landstingsmand Hans 
Hansen, Usserød, fhv. folketingsmand Quisi 
Hansen, folketingsmand Damsgaard og fhv. 
folketingsmand Karl Olsen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Fortsættelse af første behandling af: 
Forslag til lov om folkepension, 
forslag til lov om ændring i lov om folke- 

forsikring. (Vedrørende ændring af fradrags- 
reglerne for beregning af alders- og invalide- 
rente o g pensionstillæg til invaliderentemod- 
tagere m. v.), 

forslag til lov om ændring i lov om offentlig 
forsorg (vedrørende hjælp til enker m. v.) og 

forslag til lov om ændringer i folkeforsik- 
ring sloven. (Til gennemførelse af 1. etape af 
en folkepensionsordning) [af Ragnhild An- 
dersen m. fl.]. 

(Lovforslagene findes i tillæg A. sp. 671, 
693, 713 og 731, fremsættelserne i tidenden 
sp. 949, 963 og 1023 og foregående forhand- 
ling i tidenden sp. 1167). 

Forhandlingen genoptoges. 

Thorkil Kristensen: Det lovforslag, der 
danner centrum i vore forhandlinger i dag, 
hedder forslag til lov om folkepension, men 
i realiteten er det lige så meget et forslag 
om forhøjelse af aldersrenten. Forholdet er 
nemlig det, at over halvdelen af de penge, 
man tænker sig bevilget i henhold til denne 
lov, skal gå til en forhøjelse af de nuværende 
rentemodtageres indkomst. Det ville derfor 
have været mere rigtigt, om lovforslaget 
havde heddet: forslag til lov om forhøjelse 
af aldersrenten og om folkpension. 

Når forholdet er det, at en meget stor 
del af de midler, der skal disponeres over i 
henhold til loven, skal gå til en forhøjelse af 
aldersrenten, er det rimeligt, at vi, før vi 
går ind i en diskussion herom, ser lidt på, 
hvordan aldersrenten rent faktisk har ud- 
viklet sig i forhold til andre indkomster i 
vort samfund i de senere år. Herom inde- 
holder kommissionsbetænkningen meget in- 
teressante oplysninger, og jeg henviser sær- 
lig til betænkningens side 41-42,  hvor dér 
findes en oversigt over disse ting. 

Det fremgår heraf, at aldersrentens real- 
værdi i årene 1938-52 er steget med 72 pct. 


